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Protokół Nr 21/2020 

Protokół z posiedzenia Komisji Ekonomicznej Rady Miejskiej w Tarnowie, które odbyło się 26 lutego 
2020 r. w budynku Urzędu Miasta Tarnowa przy ul. Goldhammera 3 od godziny 1420 do godziny 1545. 

W posiedzeniu wzięli udział wszyscy członkowie Komisji oraz goście: 

p. Andrzej Zając – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta UMT, 

p. Bogumiła Porębska – Dyrektor Wydziału Edukacji UMT, 

p. Piotr Wardawa – Radca prawny UMT, 

p. Marian Ogrodnik – Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o.o., 

p. Mariusz Burnóg – Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o., 

p. Stefan Piotrowski – Zastępca Dyrektora Wydziału Infrastruktury Miejskiej UMT, 

p. Tadeusz Kwiatkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Tarnowa, 

p. Wiesław Izworski – Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej UMT, 

p. Tomasz Olszówka – Radny Rady Miejskiej, 

p. Krzysztof Janas – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, 

p. Marek Ciesielczyk – Radny Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Sebastian Stepek otworzył posiedzenie Komisji o godzinie 1420 i przedstawił 

proponowany porządek obrad, dodając w punkcie 1 materiał sesyjny nr V. 

1. Opiniowanie materiałów sesyjnych (XXV sesja RM – 27.02.2020 r.): 
• Dokonanie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia wysokości tej opłaty, ustalenia stawek opłaty za pojemniki, zwolnień z opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz określenia zasad ustalania ilości zużytej wody 

na potrzeby ustalania wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (mat. 8), 

• Określenie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości (mat. 10), 

• Zmiana uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych publicznym 

i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom, w tym 

szkołom podstawowym, w których zorganizowano oddział przedszkolny i placówkom 

prowadzonym na terenie Gminy Miasta Tarnowa, trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia ich 

wykorzystania (mat. 11), 

• Zmiana uchwały ustalającej wysokość opłat za pobyt dziecka w żłobkach prowadzonych 

przez Gminę Miasta Tarnowa (mat. 13), 

• Zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa na lata 

2020 – 2037 (mat. I), 

• Zmiana Uchwały Budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2020 (mat. II), 

• Udzielenie pomocy finansowej Województwu Małopolskiemu z przeznaczeniem na pokrycie 

kosztów przedsięwzięć kulturalnych oraz wsparcie zakupu wyposażenia (mat. V). 

2. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Porządek obrad został przyjęty 6 głosami „za”, bez głosów przeciw i wstrzymujących się. 

Ad. 1) Opiniowanie materiałów sesyjnych (XXV sesja RM – 27.02.2020 r.). 

• Dokonanie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia wysokości tej opłaty, ustalenia stawek opłaty za pojemniki, zwolnień z opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz określenia zasad ustalania ilości zużytej wody 

na potrzeby ustalania wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (mat. 8) 

 

Przewodniczący RM Jakub Kwaśny wnioskował o zmianę zapisu § 5 ust. 1 uchwały w taki sposób, 

aby wysokość opłat za śmieci była naliczana według prognozy (a nie zmieniana co miesiąc, po każdej 

fakturze). 
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Radca prawny UMT Piotr Wardawa wyjaśnił, że w świetle ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach nie ma możliwości prawnej wprowadzenia zaliczkowania opłat. Wszystkie zmiany należy 

zgłaszać do 10 dnia każdego miesiąca. Jeśli chodzi o spółdzielnie mieszkaniowe, występują tam częste 

zmiany liczby lokatorów (narodziny, śmierć, wyjazd np. dzieci na studia do innego miasta) i dlatego 

spółdzielnie co miesiąc składają nowe deklaracje.  

W uzupełnieniu Przewodniczący RM Jakub Kwaśny zapytał, czy opłata mogłaby być wnoszona z dołu 

co kwartał. Radca prawny Piotr Wardawa powtórzył, że opłata musi być wnoszona na bieżąco. Dodał, 

że spółdzielnie mieszkaniowe mają w swoich statutach uregulowane terminy informowania 

o zmianach cen i podmioty te, rozliczając mieszkańców, mogą zaliczkować. 

Przewodniczący RM Jakub Kwaśny pytał również o lokale niezamieszkałe – Radca prawny Piotr 
Wardawa poinformował, że w Tarnowie jest około 20 – 30 lokali spółdzielczych 

nieopomioarowanych wodomierzami. Przewodniczący Sebastian Stepek zapytał, w jaki sposób 

rozliczana jest woda dla wspólnych części użytkowanych przez mieszkańców i czy są zbiorcze liczniki. 

Radca prawny Piotr Wardawa wyjaśnił, że w takich przypadkach zużycie mediów w częściach 

wspólnych jest dzielone na liczbę mieszkańców z nich korzystających i taką samą metodą będzie 

można rozliczać śmieci (w spółdzielniach będą kontrole wyliczania opłat). 

Przewodniczący klubu radnych Nasze Miasto Tarnów, radny Tomasz Olszówka oświadczył, że klub 

poprze projekt uchwały, jednak pod warunkiem zapisania stawki 7,05 zł/m3 oraz wprowadzenia 

górnego limitu opłaty od gospodarstwa domowego na poziomie 112 zł. Drugim warunkiem było 

zapewnienie ze strony Prezydenta, że Urząd Miasta Tarnowa i zarządcy budynków są gotowi na taki 

system naliczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Ponadto zapytał, kto w Urzędzie 

Miasta świadczy usługi informacyjne dla przedsiębiorców, działkowców, stowarzyszeń i innych 

podmiotów na temat rozliczania opłaty śmieciowej. 

Prezydent Tadeusz Kwiatkowski poinformował, że na 4 marca zostało zaplanowane spotkanie, 

na którym będzie wypracowane stanowisko w tej sprawie, natomiast Dyrektor Stefan Piotrowski 

informuje, że od 1 kwietnia wymienione przez przedmówcę podmioty mają zawierać umowy 

na wywóz śmieci.  

Ad vocem radny Tomasz Olszówka zapytał: czy grozi nam Neapol? Dyrektor Stefan Piotrowski 

przekonywał, że problem ten dotyczy dużych gmin. Każdy przedsiębiorca musi się zgłosić do systemu. 

Aby zbilansować straty po przetargach, należałoby podnieść o 4,50 zł opłatę od osoby. Gdyby MPGK 

podjęło się wywozu śmieci według obowiązujących stawek, doszłoby do upadłości Spółki lub byłaby 

konieczność większego obciążenia mieszkańców. 

Radny Józef Gancarz wyraził opinię, iż jest to antyspołeczna uchwała, ponieważ za odbiór odpadów 

najwięcej będą płacić rodziny z osobami niepełnosprawnymi i małymi dziećmi. Wnioskował, 

aby projekt uchwały zaopiniowała Komisja Rodziny i Spraw Społecznych. Zapytał też, jakie koszty 

poniosą szpitale i domy pomocy społecznej po wprowadzeniu takiej metody. Przekonywał, iż jest to 

ukryta podwyżka, ponieważ zużycie wody na mieszkańca to średnio około 4 m3, a nie – jak się zakłada 

– 3 m3.  

Dyrektor Stefan Piotrowski argumentował, że dzieci przez znaczną część dnia przebywają 

w żłobkach, szkołach, przedszkolach, tak więc nie zużywają wody w domu. Natomiast jeśli chodzi 

o szpitale i domy pomocy społecznej, nie są one objęte tą uchwałą. Prezydent Tadeusz Kwiatkowski 

dodał, że rodziny wielodzietne skorzystają z ulg na podstawie Karty Dużej Rodziny. 

Radny Piotr Wójcik zapytał, czy zniżkami będą też objęte rodziny z osobami niepełnosprawnymi. 

Podkreślał, że na przykład osoby obłożnie chore zużywają bardzo duże ilości wody, co często wynika 

ze wskazań lekarskich. Dyrektor Stefan Piotrowski oznajmił, że maksymalna opłata za śmieci będzie 

odpowiadała kosztowi zużycia 15,9 m3 wody. Również radny Józef Gancarz domagał się 

wprowadzenia ulg dla osób niepełnosprawnych. 

Głos zabrał radca prawny Piotr Wardawa, który oświadczył, że mieszkańcy, którzy płacą za śmieci 

obciążeni są kosztami spowodowanymi tym, że 15 tysięcy osób w Tarnowie nie płaci wcale. Radny 

Marek Ciesielczyk stwierdził, że jest to nieprawda, że co piąty mieszkaniec Tarnowa oszukuje. 

Kontynuując, radca prawny Piotr Wardawa podał dane z Krakowa: na podstawie zużycia wody 

wyliczono, że w mieście mieszka 1,2 miliona osób, podczas gdy opłaty wnosi tylko 700 tysięcy. 
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Radny Marek Ciesielczyk prosił o przygotowanie symulacji – o ile wzrosną opłaty dla konkretnych 

osób. Zapowiedział swój sprzeciw, jeśli okaże się, że po wprowadzeniu nowej metody ktoś będzie 

płacił za odbiór śmieci 50 % więcej niż dotychczas. Prezydent Tadeusz Kwiatkowski oznajmił, 

że podwyżka będzie na poziomie 18 %. 

Radny Piotr Wójcik zapytał, w ilu miastach w Polsce obowiązuje metoda naliczania opłat za odpady 

w powiązaniu ze zużyciem wody. Prezydent Tadeusz Kwiatkowski powiedział, że do tej pory 

30 miast zdecydowało się na takie rozwiązanie i stale ich przybywa. 

Przewodniczący RM Jakub Kwaśny stwierdził, że to Sejm powinien ustawowo rozwiązać problem, 

z którym mierzą się samorządowcy. W jego opinii plusem będzie mniejsze zużycie wody.  

Radny Marek Ciesielczyk stwierdził, że proponowana metoda jest skomplikowana, a Przewodniczący 

Sebastian Stepek przekonywał, iż będzie ona skuteczna, jeśli chodzi o egzekwowanie opłat za śmieci. 

Z kolei Wiceprzewodniczący RM Krzysztof Janas dodał, że w Krakowie rozważane jest wprowadzenie 

systemu mieszanego. 

Po zamknięciu  dyskusji Komisja przystąpiła do głosowania opinii. 

  

Materiał nr  8 uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 

Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0. 

 

• Określenie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości (mat. 10) 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji. 

 

Materiał nr 10 uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 

Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0. 

 

• Zmiana uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych publicznym 

i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom, w tym 

szkołom podstawowym, w których zorganizowano oddział przedszkolny i placówkom 

prowadzonym na terenie Gminy Miasta Tarnowa, trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia ich 

wykorzystania (mat. 11) 

Dyrektor Bogumiła Porębska wyjaśniła, że przyjęcie zaproponowanych w projekcie uchwały zmian 

ma na celu uszczelnienie systemu, zwłaszcza jeśli chodzi o szkoły dla dorosłych. 

Radni nie zadawali pytań.  

 

Materiał nr 11 uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 

Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0. 

 

• Zmiana uchwały ustalającej wysokość opłat za pobyt dziecka w żłobkach prowadzonych 

przez Gminę Miasta Tarnowa (mat. 13) 

Dyrektor Wiesław Izworski omówił pokrótce projekt uchwały. Podkreślił, że opłata za pobyt dziecka 

w żłobku nie była zmieniana od 2013 roku, a opłata za wydłużony pobyt dziecka w żłobku oraz 

wyżywienie – od roku 2011. W projekcie uchwały zaproponowano podwyższenie opłaty za pobyt 

dziecka w żłobku z kwoty 109 zł do 150 zł miesięcznie, za wydłużony pobyt dziecka w żłobku z kwoty 

6 zł do 10 zł za każdą rozpoczętą godzinę, natomiast za wyżywienie – z 4 zł do 5 zł dziennie. Obecnie 

obowiązujące stawki są jednymi z najniższych w kraju, a potrzeba ich poniesienia wynika m.in. 

ze wzrostu płacy minimalnej, cen mediów oraz produktów spożywczych, który nastąpił w okresie 

od ostatniego ustalenia wysokości opłat. Wpłaty od rodziców pokrywają 13 % kosztów 

funkcjonowania żłobków – pozostałe pokrywane są z Budżetu Gminy Miasta Tarnowa.  
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Przewodniczący Sebastian Stepek zapytał, iloma miejscami dysponują tarnowskie żłobki. Dyrektor 

Wiesław Izworski poinformował, że jest ich 461. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 

Materiał nr 13 uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 

Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0. 

 

• Zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa na lata 

2020 – 2037 (mat. I) 

Dyrektor Andrzej Zając omówił proponowane zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz 

w Uchwale Budżetowej – jak w uzasadnieniu do projektów uchwał. Radni nie zadawali pytań i Komisja 

przystąpiła do głosowania nad opinią. 

 

Materiał nr I uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 

Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0. 

 

• Zmiana Uchwały Budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2020 (mat. II) 

 

Materiał nr II uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 

Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0. 

 

• Udzielenie pomocy finansowej Województwu Małopolskiemu z przeznaczeniem na pokrycie 

kosztów przedsięwzięć kulturalnych oraz wsparcie zakupu wyposażenia (mat. V) 

Dyrektor Andrzej Zając wyjaśnił, iż chodzi o przyznanie środków na działalność Muzeum 

Okręgowego w Tarnowie – co roku Miasto w ten sposób wspiera tę instytucję kultury. 

Radni nie wnieśli uwag do materiału. 

 

Materiał nr V uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 

Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0. 

 

 

Ad. 2) Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej skierował do wiadomości Komisji Ekonomicznej oraz wszystkich 

radnych Rady Miejskiej dwie uchwały Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Krakowie w sprawie opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu wynikającej 

z wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa oraz o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w uchwale budżetowej na 2020 rok. Dokumenty zostały przesłane wszystkim 

radnym drogą elektroniczną 13 lutego 2020 r. Członkowie Komisji nie odnosili się do ich treści. 

W punkcie 2 nie poruszano żadnych spraw i Przewodniczący Sebastian Stepek zamknął posiedzenie 

o godzinie 1545. 

Na tym Protokół zakończono. 

 

 Przewodniczący Komisji Ekonomicznej 

 

 Sebastian Stepek 

Protokół sporządziła: 

Agnieszka Kowalik 
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Załączniki do Protokołu Nr 21/2020 

Zał. nr 1 Lista obecności członków Komisji Ekonomicznej na posiedzeniu 26.02.2020 r. 

Zał. nr 2 Lista obecności członków Komisji Ekonomicznej na posiedzeniu 26.02.2020 r. 

Zał. nr 3 Uchwały Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie 

w sprawie opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu wynikającej z wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa oraz o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w uchwale budżetowej na 2020 rok 

 

 

 

 

 


